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Intervju: Hidajet Biščević, generalni sekretar RCC-a 
 

Sporazum sa EU ojačat će BiH 
 
U odnosima Beograda i Prištine bit će problema, postoji i pitanje trajnog 
ustavnog uređenja BiH, spor zbog imena između Grčke i Makedonije 
 
Razgovarao Tarik Lazović 
 
 
Vijeće za regionalnu saradnju (RCC) operativno je tijelo Procesa saradnje u jugoistočnoj 
Evrop (SEECP), koje je prije nekoliko mjeseci počelo s radom u Sarajevu. Hrvatski diplomata 
Hidajet Biščević generalni je sekretar tog tijela koje bi trebalo unaprijediti saradnju u regionu 
koji teži ka članstvu u EU. 
 
Kako ocjenjujete dosadašnje aktivnosti i jeste li zadovoljni uvjetima rada u Sarajevu? 
 
- Počeli smo s radom u Sarajevu i uvjeti su izvanredni otkako je Vijeće ministara BiH  
ponudilo uredski prostor u zgradi institucija BiH. Stalno sam imao dojam da će činjenica da 
će Vijeće raditi u Sarajevu, u prostoru čiju je obnovu pomogla Grčka, biti tek početak jedne 
ozbiljne i, rekao bih, simbolične misije. Tako je i bilo – pridružila se Turska, odlukom da taj 
prostor opremi donacijom uredskog namještaja, a Rumunjska će se pridružiti Hrvatskoj u 
donaciji službenih automobila… 
 
Teški izazovi 
 
Može li RCC pomoći da države u regionu riješe svoja međusobna otvorena pitanja,  
naprimjer pitanja granica izmedu BiH - Hrvatske i pomoći u procesu izgradnje  
povjerenja i pomirenja? 
 
- Vijeće ne može, jer nije naša zadaća rješavati statusna pitanja u odnosima između članica. 
Ali, Vijeće može i nastojat će stvarati pozitivnu i poticajnu atmosferu za brže rješavanje tih 
pitanja. Kad vanjskopolitička pitanja postanu unutarnjopolitička, uvijek ih je teško rješavati, 
ali nadam se da će Vijeće svojom aktivnošću pomoći u rasterećenju često i nepotrebnih 
opterećenja koja pojedina od tih pitanja nose. 
 
Kako ocjenjujete generalno stanje u regionu nakon proglašenja nezavisnosti Kosova, da 
li je ono stabilnije nego ranije, ili očekujete pogoršanje situacije? 
 
- Moj je odgovor, neizbježno, dvojak. S jedne strane, u regiji bilježimo nesporan napredak. 
Počinjem s ekonomijom - makroekonomske statistike za jugoistok Europe iznenađujuće su 
povoljne. Ali, postoji, recimo, ogroman problem nezaposlenosti. Slično se mogu ocijeniti i 
političke prilike. BiH stoji na pragu potpisivanja SAA sa EU. To jača i osigurava BiH. 
Makedonija očekuje početak pregovora.  
 



Crna Gora snažno napreduje. Hrvatska već ima i potvrđen rok da završi pregovore. Ali, još 
stojimo pred velikim i teškim izazovima. Ne treba kriti da će u odnosima Beograda i Prištine 
biti problema. Postoji i pitanje trajnog ustavnog uređenja BiH, spor oko imena između Grčke i 
Makedonije. Napredak se mora nastaviti, reforme ne smiju stati. Ulazimo, prema mojem sudu, 
u odlučujuće razdoblje. 
 
Vladavina prava 
 
Koliko je politika uvjetovanja proširenja koju primjenjuje EU uspješna u regionu? 
 
- Prije svega, mislim da u pristupu EU ne bi bilo primjereno govoriti o politici uvjetovanosti. 
Ako se, primjera radi, pod time misli na suradnju s Haagom, onda ću biti vrlo jasan – to nije 
uvjet, to je pretpostavka da ova ili ona zemlja doista uvede načelo pune vladavine prava. Ne 
možete, s jedne strane, reći da želite u EU, a istodobno ne pokazivati da želite i vladavinu 
prava, jedno od temeljnih načela ne samo Unije. Ne možete u Uniju ući dvostrukim 
standardima. To se, prije ili kasnije, vrati kao bumerang. 
 
Srbija ulazi u odlučujuće razdoblje 
 
Koliko se nestabilnost u Srbiji odražava na situaciju u BiH i regionu u cijelosti? 
 
- Srbija ulazi u odlučujuće razdoblje. Ne mislim pri tomu samo na predstojeće izbore, premda 
vjerujem da će i oni potvrditi  pravo, spremnost i  sposobnost Srbije da bude dio velike 
obitelji nove ujedinjene Europe. Današnja Srbija na mnogo načina već je prošla kroz katarzu 
zbog one prethodne politike. Nitko neće podržavati nikakvu politiku talaca, jer, uostalom, 
politika talaca vodila bi upravo onoj daljnjoj stagnaciji ili produženoj nestabilnosti u kojoj bi 
svi bili žrtve, jer nitko ne bi napredovao. 
 
 


